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Hvem er jeg?

— Gitte Kirkegaard

— CEO og medejer i Logitrans A/S

— Uddannet eksportingeniør & MBA i Ledelse

— Bor i Ribe og arbejder i Ribe

— Bestyrelsen i Logitrans og 2 andre private virksomheder

— Bestyrelsen i DI Sydvestjylland

— Bestyrelsen i FFI

— Bestyrelsen i Erhvervshuset i Vojens

— Tidligere bestyrelsesmedlem i Business Esbjerg og Business Region Esbjerg (nu nedlagt)
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Hvem er Logitrans?

— Familieejet virksomhed, hvor min søster og jeg er 3. generation

— Grundlagt i 1940

— 150 medarbejdere (Danmark, Kina og USA)

— Udvikler, producerer og sælger intern transport

— Eksporterer 95%

— Arbejder meget med digitalisering og bæredygtighed

— Professionel bestyrelse

— Klassisk SMV virksomhed

— Flittig bruger af Erhvervshusets tilbud ☺
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Projekter vi har været med i (2017-2022)

— Vækstløft – Lean i kundeservice (Væksthus Midtjylland)

— Potentialeafklaring – Produktkonfigurator (Væksthus Sydjylland)

— Scale-up Robotics – Afklaring af mulighed for robotteknologi (Væksthus Sydjylland)

— Digital Omstilling – Servicekoncept (Erhvervshus Fyn)

— Innobooster – Udvikling af robot (Rådgivning Erhvervshus Sydjylland)

— GCO – Bæredygtig omstilling, klimaregnskab (Erhvervshus Hovedstaden)

— SMV Grøn – Udvikling af bæredygtighedsstrategi (Erhvervshus Nordjylland)

— Vi har været med i mindst lige så mange projekter gennem Industriens Fond
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Input i fremtidig strategi
— Projekter i Erhvervshusene

— SMV Eksport

— SMV Grøn

— SMV Pro

— SMV Digital

— SMV Vækstpilot

— SMV Grønne kompetencer

Hvad indeholder de enkelte områder? Det er vigtigt at få gjort synligt.

F.eks. SMV Pro kan være hjælp til professionalisering af bestyrelsen osv.

— Fokus lokalt

— Iværksætteri

— Kvalificeret arbejdskraft
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Hvad er vigtigt for SMV-Sydjylland?
— Arbejdskraft, med det arbejdes der med i så mange andre fora

— Hjælp til grøn omstilling, især de kommende regler og rapportering vedr. ESG

— Krav fra kunder kommer hurtigere end lovgivningen

— Hjælp til digitalisering, løbende proces

— Professionalisering af bestyrelser

— General sparring på forretningen

— Hjælp til produktudvikling / automatisering / robotter – nye teknologier

— Hjælp til fokusering på kernekompetencer / strategi

— Hjælp til forandringer i forsyningskæder / leverandører
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Struktur som det er i dag

— Klynger

— Erhvervshuse

— Business Regions (nogle steder)

— Lokale Erhvervsservice i kommunerne

— Rådgivning

— Projekter

— Hvert Erhvervshus har ”lead” på et projekt, f.eks. har Erhvervshuset i Vojens ”lead” på SMV Eksport

— Kommunerne betaler til flere foreninger – måske pengene kan bruges bedre

— Det kan være rigtig svært for virksomheder at finde ud af hvor de skal henvende sig!
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Forslag til forsimpling

— Virksomhederne skal have 1 indgang til erhvervsfremmesystemet (undtagen klynger)

— Alle 6 Erhvervshuse skal have alle projekter

— Overvej at nedlægge Business Regions – det har vi gjort i Esbjerg, alternativt læg dem sammen

— Mindre bureaukrati ved brug af midlerne

— Det er for besværligt at søge om midlerne

— Det er for besværligt og tidskrævende at rapportere på antal timer

— Man skal sende mange sedler ind for hvert projekt. 

F.eks. 1 seddel pr medarbejder pr måned pr projekt – også hvis vedkommende kun har brugt 1 time

— Jeg er overbevist om at der kunne komme meget mere værdi for pengene hvis det blev nemmere

— Der er helt sikkert flere virksomheder der vil bruge det, hvis det er lettere at søge midlerne og der er 

mindre rapportering



Spørgsmål / Dialog
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